



**MALAYSIA: 8 AGENDA HAK ASASI
MANUSIA UNTUK CALON PEMILIHAN
PILIHANRAYA KE-14**

Amnesti Antarabangsa adalah sebuah pergerakan antarabangsa yang dianggotai oleh lebih 7 juta orang yang berkempen untuk sebuah dunia hak asasi manusia yang boleh dinikmati oleh semua orang.

Visi kami adalah memastikan bahawa hak asasi manusia dapat dinikmati oleh semua orang seperti yang termaktub didalam Deklarasi Universal Hak Asasi Manusia dan piawaian hak asasi manusia di peringkat antarabangsa yang lain.

Kami bebas daripada sebarang pengaruh kerajaan, ideologi politik, ekonomi, atau agama dan kami dibiayai sepenuhnya oleh ahli kami dan sumbangan orang ramai.

© Amnesty International 2018

© Amnesty International 2018

Kecuali jika dinyatakan sebaliknya, kandungan dalam dokumen ini dilesenkan di bawah lesen Creative Commons (atribusi, bukan komersial, tiada derivatif, antarabangsa 4.0).

<https://creativecommons.org/licenses/by-nc-nd/4.0/legalcode>

Untuk mendapatkan maklumat lanjut sila lawati laman kebenaran di laman web kami:

www.amnesty.org

Di mana bahan dikaitkan dengan pemilik hak cipta selain daripada Amnesty International ini bahan tidak tertakluk kepada lesen Creative Commons.

Pertama diterbitkan pada tahun 2018

oleh Amnesty International Ltd

Peter Benenson House, 1 Easton Street

London WC1X 0DW, UK



Cover photo: Kuala Lumpur skyline

Indeks: ASA 28/8244/2018

Bahasa Asal: Inggeris

amnesty.org

AMNESTY
INTERNATIONAL 

KANDUNGAN

1. MENEGAKKAN KEBEBASAN BEREKSPRESI	4
2. MEMASTIKAN KEBEBASAN BERPERSATUAN DAN BERHIMPUN	5
3. MENGHORMATI KEBEBASAN BERGERAK	6
4. MANSUHKAN HUKUMAN MATI	6
5. MENCEGAH KEMATIAN DALAM TAHANAN, PENYIKSAAN DAN LAYANAN BURUK OLEH PENGUATKUASA	8
6. MELINDUNGI PELARIAN DAN PENCARI SUAKA	8
7. MELINDUNGI HAK 'LESBIAN', 'GAY, BISEXUAL', 'TRANSGENDER DAN INTERSEX'	9
8. MENGIKTIRAF HAK ORANG ASLI.	10

Pada 8 April 2018, Perdana Menteri Malaysia mengumumkan pembubaran parlimen. Menjelang pemilihan pada 9 Mei 2018, Amnesti Antarabangsa menyeru semua parti dan calon kerusi parlimen untuk menghormati, melindungi, memenuhi dan mempromosikan hak asasi manusia untuk semua, dan secara terbuka komited untuk memenuhi dan memperluas kewajipan melaksanakan hak asasi manusia Malaysia di peringkat antarabangsa.

Hak asasi manusia terus dilanggar di Malaysia. Laporan Amnesti Antarabangsa yang baru-baru ini diterbitkan pada tahun 2017/18 menyatakan bahawa ruang sivik telah mengecil lagi sebagai tindakan keras terhadap hak-hak sivil dan politik yang berterusan. Terdapat peningkatan dalam larangan perjalanan dan sewenang-wenangnya menyekat dan mengancam kebebasan untuk bergerak kepada golongan pengkritik, aktivis dan pembela hak asasi manusia. Hak-hak ekonomi, sosial dan budaya juga telah dilanggar. Aktivis hak asasi dan wartawan telah ditangkap dan disiasat kerana berkempen dan melaporkan pelanggaran hak asasi manusia.

Amnesti Antarabangsa menggesa semua calon kerusi parlimen untuk melakukan pemulihan dalam penghormatan dan perlindungan hak asasi manusia di Malaysia, termasuk agenda agenda lapan perkara berikut. Dokumen ini mencerminkan peraturan dan prinsip undang-undang dan piawaian hak asasi manusia antarabangsa yang disediakan dalam Perlembagaan Persekutuan Malaysia.

1. MENGHORMATI DAN MELINDUNGI KEBEBASAN BEREKSPRESI

Hak untuk kebebasan bersuara selalu diserang di Malaysia. Penggunaan undang-undang yang ketat seperti Akta Hasutan 1948, Akta Komunikasi dan Multimedia 1998 (CMA), Akta Percetakan dan Penerbitan 1984 (PPPA) dan Akta Penapisan Filem 2002 telah menyebabkan ramai orang menyekat diri sendiri, dan mempunyai kesan yang besar dalam kebebasan bersuara di negara ini.

Berikutan pilihan raya umum yang lalu pada tahun 2013, pihak berkuasa telah memulakan tindakan keras terhadap penentang, menggunakan Akta Hasutan untuk menyiasat, mengenakan dan memenjarakan individu termasuk pembela hak asasi manusia, pembangkang politik, wartawan, ahli akademik dan pelajar.

Walaupun komitmen untuk memansuhkan Akta Hasutan, pindaan kepada Akta pada tahun 2015 menyebabkan kesan yang sebaliknya yang menghakis kebebasan bersuara. Skopnya diperluas untuk merangkumi media elektronik, dan memberikan penalti yang lebih berat seperti hukuman mandatori dan peningkatan hukuman penjara. Pengkritik kerajaan yang disasarkan di bawah Akta itu termasuk kartunis politik Zunar yang menghadapi sembilan tuduhan menghasut, untuk 'tweet' yang mengkritik keputusan Mahkamah Persekutuan yang mengekalkan sabitan dan hukuman penjara lima tahun terhadap Anwar Ibrahim.

Pada April 2018, Parlimen meluluskan Akta Berita Anti-Palsu yang sangat terhad. Takrif Akta 'berita palsu', sebagai "sebarang berita; maklumat, data atau laporan yang keseluruhan atau sebahagiannya palsu "; adalah samar-samar dan luas, dan dengan mudah boleh menjadikan kesilapan atau kesilapan kecil, serta pernyataan yang mungkin menjadi pendapat. Akta yang jatuh di bawah takrif ini akan dihukum dengan berat, dengan denda sebanyak RM 500,000 atau sehingga 6 tahun penjara, atau kedua-duanya.

Cadangan Amnesti Antarabangsa:

- Memansuhkan Akta Hasutan 1948 dan Akta Anti-Berita Palsu dan memansuhkan atau meminda undang-undang lain yang sewenang-wenangnya menyekat hak kebebasan bersuara, termasuk Akta Komunikasi dan Multimedia dan Akta Percetakan dan Penerbitan Percetakan, untuk memastikan bahawa mereka berada dalam garis undang-undang dan piawaian hak asasi manusia antarabangsa;
- Mengiktiraf dan melaksanakan undang-undang, dasar dan amalan Perjanjian Antarabangsa mengenai Hak-hak Sivil dan Politik dan perjanjian hak asasi manusia yang telah awal diperkenal.

2. MEMASTIKAN KEBEBASAN BERPERSATUAN DAN BERHIMPUN

Penunjuk perasaan secara aman telah menjadi mangsa penyalahgunaan kuasa oleh Polis Diraja Malaysia, termasuk penangkapan besar-besaran semasa demonstrasi. Akta Perhimpunan Aman, Seksyen 120, 141, 124b, 124c, dan 143 Kanun Keseksaan, dan juga undang-undang keselamatan nasional telah digunakan secara bersendirian atau serentak untuk mendakwa mereka yang terlibat dalam perhimpunan aman, dan tidak mencapai undang-undang dan piawaian antarabangsa.

Undang-undang ini mengenakan syarat ketat dan berlebihan ke atas penganjur perhimpunan untuk memberitahu awal sepuluh hari mengenai perhimpunan yang dirancang. Mereka juga meletakkan budi bicara mutlak Ketua Pegawai Polis Daerah dalam menetapkan syarat-syarat untuk perhimpunan seperti tarikh, masa, cara, kelakuan perhimpunan, dan menjadikannya jenayah jika gagal mematuhi syarat yang ditetapkan oleh polis. Kesemua faktor boleh menghalang individu daripada menganjurkan atau mengambil bahagian dalam perhimpunan aman.

Pada November 2016, menjelang perhimpunan besar, polis menyerbu pejabat Bersih - Gabungan Pilihan Raya yang Bebas dan Adil, menangkap Pengerusinya Maria Chin Abdullah, Setiausaha Mandeep Singh dan beberapa aktivis lain. Maria Chin Abdullah ditangkap kerana 'usaha untuk melakukan aktiviti yang memudaratkan demokrasi parlimen', di bawah seksyen 124C Kanun Keseksaan. Dia kemudiannya dipenjarakan di bawah Akta Pencegahan Keganasan dan Akta Kesalahan Keselamatan (Langkah-Langkah Khas) (SOSMA) dan hanya dibebaskan selepas 11 hari dalam tahanan. SOSMA secara khusus menyatakan bahawa tiada individu yang akan ditangkap untuk 'kegiatan

politik' atau 'kepercayaan' dan penggunaannya adalah terhad kepada hal-hal yang berkaitan dengan ketenteraman awam dan keselamatan negara. Walau bagaimanapun, peruntukan undang-undang yang luas dan samar-samar ini menjadikan ia terbuka kepada penyalahgunaan.

Cadangan Amnesti Antarabangsa:

- Mengkaji semula atau meminda Akta Perhimpunan Aman, Kanun Keseksaan, dan undang-undang lain yang terlalu ketat untuk membolehkan bantahan aman tanpa sekatan sewenang-wenangnya;
- Memudahkan pelaksanaan hak untuk berhimpun secara aman kepada semua orang di Malaysia, tanpa diskriminasi.

3. MENGHORMATI KEBEBASAN BERGERAK

Penggunaan larangan perjalanan sewenang-wenangnya terhadap pembela hak asasi manusia dan pengkritik kerajaan telah dipergiat. Larangan perjalanan sewenang-wenangnya melanggar hak untuk kebebasan bergerak dan berpersatuan dan merupakan satu percubaan yang berat untuk menyekat hak kebebasan bersuara. Perkara 13 (2) Perisytiharan Hak Asasi Manusia menyatakan: "Setiap orang berhak meninggalkan mana-mana negara, termasuk negaranya sendiri, dan kembali ke negaranya." Pada bulan Julai 2017, Mahkamah Rayuan memutuskan bahawa kerajaan mempunyai budi bicara mutlak untuk menghalang mana-mana warganegara dari luar negara tanpa perlu memberi alasan.

Keputusan ini memudahkan pelanggaran hak untuk kebebasan bergerak dan kerja-kerja membela hak asasi manusia, termasuk kartunis Zunar, yang mencabar larangan menghalangnya meninggalkan negara ini namun ditolak oleh Mahkamah Tinggi pada November 2017.

Pelbagai individu, termasuk calon politik dan pembela hak asasi manusia, telah dilarang bergerak bebas di dalam negara. Pada 20 September 2017, Mahkamah Persekutuan mengumumkan bahawa pihak berkuasa negeri Sabah dan Sarawak mempunyai budi bicara mutlak berhubung imigresen dan kemasukan, termasuk pelancong dari Malaysia. Mahkamah juga telah menolak permohonan daripada pembela hak asasi manusia dan bekas presiden Majlis Peguam Malaysia, Ambiga Sreenevasan untuk mencabar larangannya untuk ke Sabah.

Pembela hak asasi manusia telah dicegah untuk memasuki Malaysia, termasuk aktivis Singapura, Han Hui Hui dan peguam hak asasi manusia Bangladesh dan Setiausaha Odhikar, Adilur Rahman Khan, yang merancang untuk menghadiri persidangan.

Cadangan Amnesti Antarabangsa:

- • Mengakhiri penggunaan larangan perjalanan sewenang-wenangnya terhadap pembela hak asasi manusia dan penentang secara aman.

4. MEMANSUHKAN HUKUMAN MATI

Amnesti Antarabangsa menentang hukuman mati tanpa syarat dan untuk semua jenayah, dan menyeru untuk menghapuskannya secara total. Organisasi ini menganggap hukuman mati merupakan pelanggaran hak untuk hidup dan merupakan satu hukuman kejam, tidak berperikemanusiaan atau berbentuk penghinaan.

Hukuman mati terus dikekalkan sebagai hukuman wajib bagi kesalahan termasuk pembunuhan, pengedaran dadah dan menembak menggunakan senjata api dengan niat untuk membunuh atau membahayakan dalam keadaan tertentu. Kesalahan berkaitan dadah tidak memenuhi syarat "jenayah yang paling serius" di bawah undang-undang antarabangsa dan tidak boleh dihukum dengan kematian.

Pada November 2017, kerajaan telah meminda Akta Dadah Berbahaya 1952 untuk memperkenalkan beberapa bidang kuasa hukuman oleh hakim dalam keadaan terhad untuk kesalahan pengedaran dadah. Pindaan itu pada asasnya mengekalkan hukuman mati mandatori untuk semua tetapi keadaan yang sangat sempit bagi mereka yang disabitkan kerana hanya mengangkut, menghantar atau menyampaikan bahan larangan yang juga didapati telah membantu penguatkuasaan undang-undang dalam mengganggu aktiviti pengedaran dadah. Dengan budi bicara, boleh dikenakan penjara seumur hidup dan tidak kurang daripada 15 sebatan - satu hukuman yang kejam yang dilarang di bawah undang-undang antarabangsa, tidak berperikemanusiaan dan menghina, yang mungkin menjurus kepada penyeksaan - merupakan satu-satunya alternatif.

Undang-undang yang disemak semula secara retrospektif ini hanya terpakai kepada mereka yang belum dapat disabitkan setelah pindaan itu berkuat kuasa, sementara mereka yang menghadapi hukuman mati untuk pengedaran dadah sebelum pindaan juga harus mendapat manfaat dari reformasi ini, selaras undang-undang dan piawaian antarabangsa.

Cadangan Amnesti Antarabangsa:

- Segera menubuhkan satu moratorium terhadap semua hukuman mati, dengan tujuan untuk menghapuskan hukuman mati bagi semua jenayah;
- Menunggu penghapusan, menghapuskan hukuman mati mandatori dan bagi apa-apa jenayah yang tidak memenuhi ambang "jenayah yang paling serius" di bawah undang-undang dan piawaian antarabangsa;
- Meningkatkan ketelusan melalui membuat maklumat tentang pelaksanaan eksekusi awam dan memastikan prosedur yang ditetapkan untuk pemberitahuan mengenai pelaksanaan yang dijadualkan.

5. MENEGAH KEMATIAN DALAM TAHANAN, PENYEKSAAN DAN LAYANAN YANG TERUK

Police have persisted in violating the right to life and to freedom from torture and other cruel, inhuman or degrading treatment or punishment (other ill-treatment). In March 2017, in response to a Parliamentary question, the Home Minister stated that over 1,600 cases of death in custody were recorded in Malaysia between 2010 and February 2017.

Amnesty International believes that the reasons why torture and other ill-treatment continues to occur includes the failure of the government to ratify the UN Convention against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment; failure to put in place robust safeguards to protect detainees; and a culture of impunity within the police with a lack of accountability for numerous cases of deaths in custody, unlawful killings, and torture and other ill-treatment over the last decade.

Though the Enforcement Agency Integrity Commission, established in 2011, has the mandate to investigate cases of death in custody, torture and other ill-treatment by authorities and make disciplinary recommendations, it does not have the authority to impose penalties. Any prosecutorial power falls within the ambit of the Attorney General's Chambers and disciplinary agencies. Moreover, criminal prosecution for cases of this nature rarely lead to conviction.

Amnesty International's recommendations:

- Ensure prompt and effective investigations by independent and impartial bodies into all complaints and reports of torture and other ill-treatment by police and any other officials; and ensure that those against whom credible, admissible evidence is found are prosecuted in proceedings which meet international standards of fairness;
- Establish an independent external police oversight body to oversee complaints on police misconduct and a code of practice relating to the arrest and detention of persons;
- Ratify the United Nations Convention Against Torture and Other Cruel, Inhuman or Degrading Treatment or Punishment.

6. MELINDUNGI PENCARI SUKA DAN PELARIAN

Malaysia terus melanggar larangan antarabangsa terhadap undang-undang penghantaran pulang dengan memaksa pelarian dan pencari suka pulang ke negara-negara di mana mereka menghadapi pelanggaran hak asasi manusia yang serius. Pelarian dan pencari suka telah ditangkap secara sewenang-wenangnya, ditahan dalam keadaan yang mengerikan, dirotan, berlaku pemerasan dan pengusiran kembali kepada pendakwaan yang mereka elakkan.

Pada bulan Mei 2015, kerajaan menghadapi kritikan antarabangsa kerana beribu-ribu pelarian dan pendatang dari Myanmar dan Bangladesh cuba mendarat di Langkawi, Kedah. Malaysia dan Indonesia akhirnya bersetuju untuk memberikan bantuan kemanusiaan dan perlindungan sementara sehingga 7,000 pelarian dan pendatang sehingga satu tahun. Hampir 400 daripada mereka telah dikenalpasti sebagai pelarian Rohingya - orang yang melarikan diri dari penganiayaan di Myanmar. Majoriti orang di dalam perahu itu dihantar pulang, setelah ditahan dalam keadaan miskin, namun proses untuk menentukan sama ada mereka pelarian masih tidak jelas.

Pada bulan Mei 2017, tiga rakyat Turki ditangkap dan ditahan di bawah Akta Kesalahan Keselamatan (Langkah-langkah Khas) (SOSMA) dan kemudiannya diekstradisi ke Turki. Terdapat bukti yang boleh dipercayai mengenai penahanan sewenang-wenangnya dan penyeksaan tahanan di Turki, yang disyaki menganggotai pergerakan Gülen, yang mana pihak berkuasa Turki menuduh mereka dalam percubaan rampasan kuasa terhadap mereka.

Pada 3 April 2018, sebuah bot yang membawa 56 Rohingyas, kebanyakannya wanita dan kanak-kanak, dipintas di perairan Langkawi oleh pegawai tentera laut dan maritim Malaysia. Mereka dihantar ke pihak berkuasa imigresen di mana mereka dilaporkan telah ditahan di Pusat Penahanan Imigresen Belantik, sebuah kemudahan yang dikritik oleh Amnesti Antarabangsa kerana keadaannya yang mengerikan.

Cadangan Amnesti Antarabangsa:

- Menamatkan penangkapan sewenang-wenangnya terhadap pendatang tanpa izin, orang yang diperdagangkan, pencari suaka dan pelarian;
- Menghormati prinsip undang-undang antarabangsa tanpa penghantaran pulang;
- Ratifikasi Konvensyen PBB yang berkaitan dengan status pelarian dan konvensyen antarabangsa PBB mengenai perlindungan hak-hak semua pekerja migran dan anggota keluarga mereka.

7. MENGHORMATI DAN MELINDUNGI HAK ORANG LGBTI

Diskriminasi terhadap orang LGBTI di Malaysia berlaku secara berterusan di kedua-dua undang-undang dan dalam amalan pihak berkuasa. Hubungan seks jantina yang sama dijadikan sebagai satu jenayah.

Masyarakat transgender di Malaysia menghadapi cabaran yang sukar dalam bentuk undang-undang dan dasar diskriminasi, menjadi sasaran dalam serbuan, tangkapan, dan perlakuan buruk pihak berkuasa. Pada bulan Jun 2014, pegawai dari Jabatan Agama Islam Negeri Sembilan melakukan serbuan pada majlis perkahwinan yang diadakan di sebuah rumah persendirian. Mereka yang ditangkap kemudiannya didakwa di Mahkamah Syariah kerana melanggar Undang-undang Syariah negeri di bawah tuduhan memakai pakaian berlainan jantina. Pada April 2016, Jabatan Agama Islam Wilayah Persekutuan (JAWI) melakukan serbuan ke atas peserta ratu cantik transgender, dan menuduh peguam Siti Kasim, yang hadir pada majlis itu sebagai 'menghalang penjawat awam' ketika Siti Kasim cuba membantah serbuan itu.

Pada Jun 2017, Kementerian Kesihatan menerima kritikan rakyat tempatan dan antarabangsa atas keputusannya untuk melancarkan pertandingan video untuk remaja tentang cara "mengelakkan kekeliruan gender", inisiatif yang menggalakkan stereotaip dan stigma jantina yang berbahaya terhadap golongan LGBTI. Selepas kritikan daripada aktivis dan anggota masyarakat sivil, kementerian telah mengeluarkan rujukan kepada golongan LGBTI dan mengabaikan istilah "kekeliruan gender". Walau bagaimanapun tuduhan jahat terhadap LGBTI masih berterusan menerusi pembatalan program-program oleh golongan LGBTI yang dilakukan oleh kerajaan dan di publisiti kan melalui media yang ditaja oleh kerajaan.

Walaupun terdapat kes-kes yang disebutkan di atas, seorang wakil Malaysia menyatakan kepada Jawatankuasa Mengenai Penghapusan Diskriminasi Terhadap Wanita bahawa LGBTI di Malaysia diperlakukan "adil" – yang mana Amnesti Antarabangsa menyangkal sama sekali.

Cadangan Amnesti Antarabangsa:

- Menghapuskan undang-undang yang menjenayahkan tingkah laku seksual secara rela dan undang-undang yang menjenayahkan identiti dan ekspresi jantina tertentu, termasuk undang-undang terhadap pemakaian berlainan jantina;
- Memastikan pihak berkuasa tidak melanggar hak golongan LGBTI melalui penangkapan, penahanan, keganasan, perlakuan buruk, pelanggaran privasi dan diskriminasi secara sewenang-wenangnya;
- Menamatkan pengedaran maklumat kepada orang awam berbentuk penafian atau mendiskriminasikan LGBTI atau meletakkan stereotaip berbahaya.

8. MENGIKTIRAF HAK ORANG ASAL

Pada tahun 2013, selepas siasatan tiga tahun oleh Suruhanjaya Hak Asasi Manusia Malaysia, SUHAKAM, kerajaan menyedari keperluan untuk memperbaharui dasarnya terhadap Orang Asal dengan mengguna pakai 17 daripada 18 cadangan termasuk pengiktirafan tanah Orang Asal dan menjadikan hakmilik, hak untuk membetulkan, dan hak untuk memutuskan pembangunan tanah.

Walaupun bagaimanapun, sejak penerimaan mereka, tidak ada bukti bahawa cadangan itu telah dilaksanakan, yang membawa kepada SUHAKAM menyimpulkan pada April 2017 bahawa kerajaan telah gagal dalam tugasnya terhadap Orang Asli, kerana Orang Asli diketahui di Malaysia.

Konfrontasi antara kerajaan dengan masyarakat orang asli semakin meningkat. Pada bulan Januari 2017, selepas protes aman terhadap lesen pembalakan yang diberikan oleh pihak berkuasa tempatan, 21 orang pembela hak asasi manusia dari Gua Musang, Kelantan ditahan. Dua wartawan juga ditangkap. Kesemua mereka telah dibebaskan dalam tempoh 48 jam, tetapi hak mereka terhadap tanah adat

mereka tetap berada di bawah ancaman kerana kegiatan pembalakan di tanah mereka terus berlaku tanpa persetujuan, dan tidak dimaklumkan. Pada 17 Februari 2018, komuniti orang asli membina semula beberapa blokade, dan isu ini masih belum dapat diselesaikan.

Cadangan Amnesti Antarabangsa:

- Mengiktiraf, menghormati, melindungi dan memenuhi hak asasi manusia peribumi, termasuk hak kepada wilayah, serta hak ekonomi, sosial dan budaya termasuk hak untuk persekitaran yang sihat dan hak mereka untuk memperjuangkan hak mereka secara aman tanpa ditahan sewenang-wenangnya.
- Memastikan pelaksanaan sepenuhnya 18 saranan yang diterima pakai oleh Pasukan Petugas dalam isu Orang Asal berikutan Penyiasatan Kebangsaan mengenai Hak Tanah Adat, termasuk pengiktirafan hak adat Orang Asal untuk tanah, sejajar dengan undang-undang dan piawaian hak asasi manusia antarabangsa dan hak untuk bebas , persetujuan awal dan bertulis.

**AMNESTI ANTARABANGSA
ADALAH SEBUAH
PERGERAKAN GLOBAL UNTUK
HAK ASASI MANUSIA.
APABILA BERLAKUNYA
KETIDAKADILAN KE ATAS
SESEORANG, IA MENJADI
MASALAH BAGI KITA SEMUA.**

HUBUNGI KITA



info@amnesty.org



+44 (0)20 7413 5500

IKUTI PERBUALAN



www.facebook.com/AmnestyGlobal



@Amnesty

MALAYSIA: 8 AGENDA HAK ASASI MANUSIA UNTUK CALON PEMILIHAN PILIHANRAYA KE- 14

Sejak pilihanraya umum pada 2013 yang lalu, hak asasi manusia terancam di Malaysia. Kerajaan telah gagal menghormati dan melindungi hak untuk berekspresi dan hak berhimpun. Penyeksaan, kekejaman, dan layanan yang buruk tidak berperikemanusiaan oleh polis terus berlaku.

Pelarian, pencari suaka, golongan LGBTI dan masyarakat orang asli juga mengalami pencabulan hak asasi manusia. Salah satu perkara yang utama dalam agenda sesebuah kerajaan sepatutnya melayani isu penindasan hak asasi manusia di Malaysia dan bertindak untuk memberi penekanan termasuk dalam agenda-agenda di dalam dokumen ini.

Menjelang pilihanraya umum 2018, Amnesti Antarabangsa menyeru semua calon pilihanraya untuk menghormati, melindungi, memenuhi dan mempromosikan hak asasi manusia kepada semua dan secara terbuka menyatakan rasa komited menjadikan Malaysia sebagai sebuah negara yang mematuhi hak asasi manusia di peringkat antarabangsa.